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bepaalden de koers waartegen 
de orders konden worden 
afgewikkeld. Op grond van hun 
omzet ontvingen ze courtage. 

Tot halverwege jaren negentig 
liep de handel verplicht via die 
hoekmannen. Er waren per 
aandeel verschillende hoekman-
nen en hun commissie was gelijk, 
maar het ging natuurlijk wel om 
de prijzen die ze vaststelden voor 
dat aandeel. Er was dus ook een 
persoonlijke relatie. Als je veel 
zaken deed met een bepaalde 
hoekman, dan gunde je elkaar 
over en weer wat.”
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Dus toen de schermenhandel 
zijn intrede deed, was dat een 
flinke cultuurschok?
“Zeker! Voorheen werd 

het je gegund. Je kwam elkaar 
tegen in de kroeg, of bij het 
voetbal. Het was het spel: geven 
en nemen. Er kon best hard 
gehandeld worden, maar in 
principe was het in die jaren één 
grote lange bullmarkt. De meeste 
beleggers zaten long, dus de sfeer 
was over het algemeen goed. 

Door de invoering van die 
schermenhandel is het hele 
karakter van de beurs veran-
derd. In de tijd van de live 
handel waren de beursjongens 
flamboyante marktkooplieden. 
Je moest brutaal zijn, lef hebben. 
En als je een harde stem had of 
een flinke kop boven iedereen 
uitstak, dan hielp dat geheid. De 
andere partijen moesten je 
horen en zien. En je moest snel 
kunnen rekenen natuurlijk. Met 
de schermenhandel kwam er 
een heel ander type beurshan-
delaren: het waren veel meer 
nerds, numbercrunchers. Je moest 
wiskundige modellen kunnen 
toepassen en enorm geconcen-
treerd te werk gaan. Marktkoop-
lui zijn luchtverkeersleiders 
geworden. Aan de andere kant: 
de quotes en prijzen zijn 
transparanter geworden. Er 
bleef door dat systeem met 
commissionairs en hoekman-
nen veel aan de strijkstok 
hangen.”
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DE OVERGANG VAN LIVE HANDEL OP DE BEURSVLOER NAAR EEN SCHERMENHANDEL WAS 
EEN BEHOORLIJKE CULTUURSCHOK. OP DE FOTO: HANDELAREN OP DE BEURSVLOER BIJ 
EURONEXT NYSE IN 2011. OP DE ACHTERGROND HANGEN DE INGELIJSTE JASJES VAN DE 
VOORMALIGE OPTIEHANDELAREN. FOTOGRAAF:  CO DE KRUIJF  BRON: HH.

OP DE OPTIEBEURS WAS HET VAAK EEN LAWAAIIGE BEDOENING. EEN HARDE STEM EN WAT 
EXTRA LENGTE KWAMEN OP DE HANDELSVLOER GOED VAN PAS.  FOTOGRAAF: PETER HILZ


